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Zápisnica 

29. riadne zasadnutie Správnej rady  Trnavskej univerzity v Trnave 

9. november 2017 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice                                                               

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Informácie rektora Trnavskej univerzity v Trnave o stave a vývoji vysokého školstva v SR 

3. Problematika nehnuteľností TU 

4. Zhodnotenie podujatí k 25. výročiu obnovenia činnosti TU 

5. Ekonomické záležitosti TU 

6. Platové náležitosti rektora TU 

7. Rozličné 

 

 

Bod 1. 

 

29. riadne zasadnutie Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „SR 

TU“) otvoril a viedol Ing. Štefan Schmidt, predseda Správnej rady Trnavskej univerzity 

v Trnave. Privítal prítomných členov SR TU a hostí - prof. doc. JUDr. Mareka Šmida, PhD., 

rektora Trnavskej univerzity v Trnave, prof. PhDr. Vladimíra Rábika, PhD., prorektora pre 

vedecko-výskumnú a umeleckú činnosť, Ing. Vieru Peterkovú, PhD., prorektorku pre 

vzdelávanie, doc. PhDr. Mareka Majdana, PhD., prorektora pre rozvoj a Ing. Milana 

Hornáčka, kvestora TU. Za overovateľa zápisnice navrhol Ing. Štefana Bošnáka a dal o tomto 

návrhu hlasovať: 

 

UZNESENIE SR TU 6/2017 

SR TU schvaľuje za overovateľa zápisnice z 29. riadneho zasadnutia SR TU Ing. Štefana 

Bošnáka. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    9 

Hlasovanie: 

za:               9 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

     

 

Bod 2.  

 

SR TU vzala na vedomie informácie rektora univerzity o najnovšom vývoji v 

zásadných  dokumentoch týkajúcich sa aktuálne stagnujúcej reformy vysokého školstva v SR: 

- Národný program výchovy a vzdelávania „Učiace sa Slovensko“ – tento dokument 

má byť prepracovaný, zúžený a na jeho základe majú byť vypracované akčné plány; 

- Novela zákona o vysokých školách – nie je definitívne rozhodnuté, či bude príprava 

cca 36 novely pokračovať; 

- Návrh zákona o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania – 

predpokladá sa pokračovanie procesov na prijatie tohto zákona, ktorým sa má  

zabezpečiť nezávislosť akreditačnej agentúry a zdôrazniť interná zodpovednosť 

vysokoškolskej inštitúcie za kvalitu poskytovaného vysokoškolského vzdelávania.  
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V oblasti financovania vysokého školstva Slovenská rektorská konferencia (SRK) 

požiadala zvyšovať verejné zdroje na financovanie vysokých škôl každoročne o 60 mil. eur 

(mimo EŠIF, sociálnej podpory študentov, valorizácie miezd a doplatenia minimálnej mzdy) 

tak, aby bola zabezpečená úroveň kvality vzdelávania, vedeckovýskumnej, umeleckej a inej 

tvorivej činnosti. SRK žiada Ministerstvo školstva, a Ministerstvo financií SR o navýšenie 

kapitoly na vysoké školy o min. 60 mil. eur, aj  v roku 2018.      

 

Stav vo veci tzv. korekcií eurofondov je taký, že takmer všetky vysoké školy  podali 

žalobu na Výskumnú agentúru (VA) na krajské súdy, tie rozhodli , že rozhodnutia ASFEU 

(teraz VA) nie sú exekučnými titulmi. Táto skutočnosť sa považuje za úspech, rozhodnutia 

ktoré boli vydané VA nie sú právoplatnými aktami, ktoré môžu donútiť vysoké školy, aby 

platili korekcie.  

 

SRK požiadala ministerstvo školstva preskúmať súčasný stav v oblasti korekcií 

eurofondov, aby nedochádzalo k rozporuplnému konaniu zo strany Výskumnej agentúry pri 

ich ukladaní. Zároveň odporúčala ustanoviť osobitnú komisiu zloženú zo zástupcov 

Výskumnej agentúry, Ministerstva školstva, SRK a iných príslušných inštitúcií a odborníkov, 

ktorá posúdi odôvodnenosť korekcií a navrhne vláde SR systémové riešenie súčasného 

neudržateľného stavu. 

 

Ďalej rektor univerzity informoval a aktuálnej kontrole NKÚ na TU, ktorá sa týka 

efektívneho nakladania s nehnuteľným majetkom, záverečná správa bude prerokovaná 

v mesiaci november.  

 

V otvorenej diskusii Dr. Horváth informoval, že v krátkom čase prezident SR navštívi 

Univerzitu sv. Cyrila a Metoda v Trnave, v zaslaných tézach je aj alternatíva znižovania počtu 

vysokých škôl v SR. Vzhľadom na tieto okolnosti sa zaujímal sa o postoj TU. 

 

Rektor TU konštatoval, že v ostatnom čase bol prezident SR na TU dvakrát, vecou 

možného zlučovania univerzít v Trnave sa však z dôvodu splnenia uznesenia vlády prijatého 

v roku 2015 rektor TU detailne nezaoberal. Boli zrealizované analýzy, ktoré potvrdili 

ekonomickú neefektívnosť a personálnu obtiažnosť takéhoto kroku. Tieto argumenty rektor 

TU komunikoval na viacerých podstatných úrovniach, okrem iného i za prítomnosti vedenia 

TU a UCM na Ministerstve školstva, vedy, výskumu a športu SR.  

 

JUDr. Minarovič uviedol, že pred časom bol prítomný na voľných rokovaniach 

k zlučovaniu, všeobecne existuje predstava, že na prvý pohľad je možné urobiť takýto krok 

ako v prípade firiem. Treba si však uvedomiť, že vysokoškolská inštitúcia je celkom rozdielny 

mechanizmus a zlúčenie nie je jednoduchou záležitosťou.  

 

Ing. Bošnák konštatoval, že vždy ide o nápad určitej skupiny ľudí, ktorí nemajú 

záujem o rozvoj vysokoškolských inštitúcií a dochádza k zjednodušovaniu problému. Zároveň 

zdôraznil, že v SR nie je na národnej úrovni vypracovaná koncepcia rozvoja vysokého 

školstva.  

 

 

Bod 3.  

 

Rektor univerzity informoval členov SR TU, že listom zo dňa  24.10.2017 sa primátor 

mesta Trnava, vzhľadom na prípravné práce pre rekonštrukciu  námestia SNP, v blízkosti 
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ktorého sa nachádza budova vo vlastníctve TU – bývalé kino Sloboda, obrátil na rektora TU 

s požiadavkou o spätný predaj nehnuteľnosti Mestu Trnava za peňažný ekvivalent jedno Euro. 

Od roku 2001 je uzatvorená kúpna zmluva medzi TU a mestom Trnava, na základe ktorej 

mesto previedlo budovu bývalého kina Sloboda na Rázusovej ul. v Trnave do vlastníctva TU. 

Súčasťou zmluvy je dohoda o využívaní nehnuteľnosti na vzdelávacie a vedecké účely a tiež, 

že v prípade záujmu TU predať túto budovu sa ustanovilo predkupné právo mesta Trnava.  

Rektor univerzity konštatoval, že pre TU ide o dôležitý objekt, vykonali sa viaceré postupy 

smerujúce k zabezpečeniu efektívneho nakladania a užívania tohto priestoru, avšak vzhľadom 

na neodkladnosť riešení v prípade iných nehnuteľností vo vlastníctve TU a pre limitované 

finančné možnosti neboli plánované zámery doposiaľ realizované. Stále však pretrváva 

záujem univerzity vybudovať v tomto priestore vysokokapacitnú univerzitnú aulu, ktorú TU 

potrebuje pre svoju činnosť.  

 

Primátor mesta k uvedenému oznámil, že mesto sa prostredníctvom uvedeného listu 

zaujímalo, či sa kontinuálne konajú nejaké aktivity na zabezpečenie používania budovy 

v zmysle dohodnutej zmluvy, pretože majiteľ vedľajšej budovy sa zaujímal o informácie 

viažuce sa k uvedenému listu zo dňa 24.10.2017.  

Primátor mesta konštatoval, že zámerom otvorenia tejto veci zo strany mesta bolo vyjasnenie 

si stavu a zámerov TU s uvedeným objektom v budúcnosti. V prípade, ak TU má zámer 

objekt využívať, mesto nemá proti tomu žiadne námietky.  

 

Predseda SR TU navrhol, aby vedenie TU na budúce zasadnutie SR TU  pripravilo 

správu o realizovaných krokoch a zámeroch na tomto objekte a SR TU prijala uznesenie: 

 

UZNESENIE SR TU 7/2017 

SR TU odporúča rektorovi TU vypracovať a predložiť členom SR TU správu o stave 

a vykonaných činnostiach  týkajúcich sa  budovy kina Sloboda, ktorá je nehnuteľnosťou 

zapísanou na liste vlastníctva č. 5000 pre obec  a katastrálne územie Trnava v časti „A“ 

postavenú na parcelnom čísle 6389 o výmere 523 m2, zastavaná plocha, dvor a dom č. 

263. 

Z: rektor TU 

T: najbližšie rokovanie SR TU  

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    9 

Hlasovanie: 

za:               9 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

 

Bod 4.  

 

Riaditeľka kancelárie rektora PhDr. Krupová informovala o podujatiach 

organizovaných pri príležitosti 25. výročia obnovenia činnosti, osobitne o centrálnom 

programe osláv, ktorý sa konal dňa 12. 10. 2017. Ing. Bošnák pozitívne zhodnotil program, 

jeho dôstojnosť, vysokú účasť. 
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Bod 5. 

 

Kvestor univerzity informoval o histórii hospodárskych výsledkov TU a 

predpokladanom hospodárskom výsledku TU za rok 2017. Zároveň oboznámil SR TU 

s históriou prideľovania kapitálových dotácií pre verejné vysoké školy, s tým, že tento systém 

považuje za netransparentný a v najbližšom období bude prostredníctvom Klubu kvestorov, 

ktorého je členom, žiadať o stanovenie pravidiel  spravodlivejšieho rozdeľovania týchto 

dotačných prostriedkov.  

 

Prof. Démuth sa zaujímal, či sa pri rozdeľovaní  kapitálových dotácií zohľadňuje, že 

bratislavský kraj sa nemôže uchádzať o štrukturálne fondy? Kvestor univerzity uviedol, že 

v tejto súvislosti nie sú žiadne kritériá na rozdeľovanie. 

 

 

Bod 6. 

 

V súlade s kompetenciou správnej rady určovať platové náležitosti rektora univerzity, 

predseda SR TU predložil členom písomný návrh na priznanie odmeny rektorovi TU za 

obdobie január - jún 2017 spolu s odôvodnením Pretože členovia nemali žiadne námietky k 

predloženému návrhu, predseda SR TU dal hlasovať o uznesení:  

 

UZNESENIE SR TU 8/2017 

SR TU schvaľuje vyplatenie odmeny rektorovi Trnavskej univerzity v Trnave  za 

obdobie od 1. 1. 2017 do 30. 6. 2017 podľa predloženého písomného návrhu. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    9 

Hlasovanie: 

za:                 9 

zdržal sa:      0 

proti:         0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

Predseda SR TU požiadal kvestora TU o vyjadrenie k uzneseniu č. 13/2016, ktorým 

mu bolo, na základe diskusie a konsenzuálnemu návrhu členov SR TU,  odporučené pripraviť 

návrh  udelenia osobného platu rektorovi Trnavskej univerzity v Trnave.  

Kvestor TU oznámil, že túto možnosť prerokoval s rektorom TU, ktorý 

nevyjadril záujem mať osobný plat.   

 

 

Bod 7.  

 

V tomto bode členovia Grémia rektora TU informovali o aktuálnych záležitostiach 

v nimi riadených oblastiach. Prorektor pre rozvoj doc. Majdan informoval o príprave 

koncepcie  rekonštrukcie získanej budovy Adalbertinum, s tým, že s umeleckou školou má 

TU uzatvorenú zmluvu o prenájme s trvaním do konca kalendárneho roka, o technickom 

probléme na budove PdF TU a o aktuálnom stave a postupe v riešení implementácie e-

learningu Moodle v podmienkach univerzity. 

 

Prorektorka pre vzdelávanie doc. Peterková konštatovala, že medziročne 

zaznamenávame, rovnako ako všetky vysoké školy v SR,  pokles študentov, za posledný rok 

je pokles 700 študentov, čo v porovnaní s inými je nie zlý výsledok, navyše máme nové 
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študijné programy. Pokles v bakalárskom štúdiu je 28%, zatiaľ sme stále zachovali prijímacie 

skúšky, Právnická fakulta ich má ako jediná na Slovensku. V snahe udržať vysokú kvalitu 

zvažujeme zaviesť prijímacie konanie na všetkých fakultách. 

        

V rámci informácií z oblasti starostlivosti o študentov poďakovala predsedovi SR TU 

za pomoc pri vybavovaní ubytovacieho zariadenia v Jaslovských Bohuniciach, žiaľ zo strany 

študentov nebol záujem. Uprednostňujú ubytovanie v meste Trnava, čo momentálne nie je 

možné uspokojivo zabezpečiť. Preto sa v záujme rozšírenia ubytovacích kapacít snaží rokovať 

aj s p. Matovičom so zámerom zabezpečiť ubytovanie pre študentov TU v ubytovacom 

zariadení na Kollárovej ul. v Trnave. Ďalej informovala o činnostiach Centra podpory 

študentov s dôrazom na zriadenie Centra psychologickej poradne a pochválila aktívnu 

spoluprácu so Študentskou radou TU. 

 

        Prorektor pre vzdelávanie prof. Rábik konštatoval aktuálny neprehľadný stav národnej 

reformy zameranej na hodnotenie vedeckovýskumnej činnosti a informoval o realizácii 

interného auditu na základe ktorého bude koncipovaná stratégia hodnotenia výkonu tvorivých 

zamestnancov. 

 

      Predseda SR TU poďakoval prorektorke a prorektorom TU za informácie a na základe   

podnetu tajomníčky SR TU požiadal JUDr. Minaroviča o prípravu novely štatútu SR TU. 

JUDr. Minarovič túto úlohu prijal. 

 

         Na záver rokovania poďakoval predseda SR TU členom za aktívnu účasť a zasadnutie 

ukončil.  

 

        

 

Schválil:   Ing. Štefan Schmidt 

                 predseda Správnej rady TU  

 

 

 

Overil: Ing. Štefan Bošnák 

             člen Správnej rady TU  

  

  

 

Zapísala: PhDr. Adriana Krupová 

           tajomníčka Správnej rady TU 

 

 

 

Trnava 9. november 2017 


